
 

Protokół Nr 11/2019 

z posiedzenia  Komisji Oświaty, Kultury i Sportu  

z dnia 21 października 2019 r. 

 

Posiedzeniu przewodniczył Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury  

i Sportu - Pan Artur Miętek. Na posiedzeniu obecni byli wszyscy członkowie Komisji.  

 O godz. 1605 Przewodniczący otworzył posiedzenie, przywitał członków Komisji  

oraz zaproszonych gości. 

Lista obecności członków Komisji stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Lista obecności osób zaproszonych  stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  

Ad. 2. Przewodniczący Komisji poprosił o dodanie do porządku obrad punktu: 

Wypracowanie stanowiska w sprawie przystąpienie do konsultacji społecznych dotyczących 

udziału Gminy Wieliszew w Partnerstwie Publiczno-Prywatnym w zakresie inwestycji 

oświatowych. 

Porządek posiedzenia, po zmianie, przedstawiał się następująco:   

1. Otwarcie posiedzenia Komisji. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji /z dn. 23.09.2019 r./. 

4. Przygotowania do Święta Zmarłych oraz świąt patriotycznych na terenie Gminy 

Wieliszew,  ze szczególnym uwzględnieniem zabytkowych miejsc pamięci. 

5. Informacja Kierownika Referatu Ochrony Środowiska dotycząca akcji „Sprzątanie 

świata”. 

6. Sprawozdanie z realizacji bieżących inwestycji oświatowych.  

7. Opiniowanie projektów uchwał.  

8. Wypracowanie stanowiska w sprawie przystąpienie do konsultacji społecznych 

dotyczących udziału Gminy Wieliszew w Partnerstwie Publiczno-Prywatnym  

w zakresie inwestycji oświatowych. 

9. Sprawy różne. 

10. Zakończenie posiedzenia. 

 Ww. porządek obrad przyjęto jednogłośnie – 5 głosami za. 

Ad. 3. Protokół z posiedzenia Komisji z dnia 23 września 2019 r. - przyjęto 

jednogłośnie – 5 głosami za. 

Ad. 4. Przygotowania do Święta Zmarłych oraz świąt patriotycznych na terenie Gminy 

Wieliszew,  ze szczególnym uwzględnieniem zabytkowych miejsc pamięci. 

p. o. Kierownika Referatu Gospodarki Komunalnej – p. Mateusz Sikorski 

poinformował, że zakupiono znicze i wiązanki, w najbliższym czasie brygada gminna 

przystąpi do sprzątania i koszenia cmentarzy w Wieliszewie i Janówku Pierwszym  

oraz miejsca pamięci w Michałowie-Reginowie. 

Przewodniczący Komisji zapytał, czy Gmina włączy się w sprzątanie cmentarza na 

Kwietniówce. 

Zastępca Wójta Gminy – p. Magdalena Radzikowska potwierdziła. 

Radna Danuta Wrzesińska poprosiła o wykoszenie parku w Olszewnicy Starej. 

Kierownik Referatu Informacji i Promocji Gminy – p. Weronika Dzięgielewska 

poinformowała, że kwesta na cmentarzu w Wieliszewie nie będzie kontynuowana.  

Uroczystości w dniu  11 listopada br. rozpoczną się od mszy świętej w kościele w Janówku 

Pierwszym, w godzinach popołudniowych odbędą się w Wieliszewie – złożenie wieńców, 

wypuszczenie balonów, tort urodzinowy, w Krubinie zorganizowany zostanie obiad 

patriotyczny. W dniu 10 listopada br. odbędzie się bieg patriotyczny w Janówku. 

 Dyrektor Ośrodka Kultury w Wieliszewie – p. Dariusz Skrzydlewski poinformował, że 

w dniu 10 listopada br. odbędzie się również XIX Festiwal Pieśni i Tańców Polskich.  

Na organizację imprezy pozyskano środki zewnętrzne – z Ministerstwa Kultury w kwocie 20 
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tys. zł,  z Urzędu Marszałkowskiego Woj. Maz. w kwocie 23 tys. zł, ze Starostwa 

Powiatowego w kwocie 6 tys. zł. 

Ad. 5. Informacja Kierownika Referatu Ochrony Środowiska dotycząca akcji 

„Sprzątanie świata”. 

Kierownika Referatu Ochrony Środowiska – p. Anita Milc poinformowała, że  

27 września br.  przeprowadzono akcję Sprzątanie świata z udziałem dzieci i młodzieży ze 

szkół i przedszkoli. W akcji uczestniczyło 10 placówek – około 1500 dzieci. Urząd zapewnił 

worki i rękawice. Worki były odbierane przez brygadę gminą.  

Ad. 6.  Zastępca Wójta Gminy – p. Magdalena Radzikowska przedstawiła sprawozdanie 

z realizacji bieżących inwestycji oświatowych. Poinformowała, że: 

- wykonawca wyłoniony w postępowaniu na budowę sali sportowej w Łajskach odstąpił  

od podpisania umowy. Oszacował, że nie byłby w stanie zrealizować inwestycji we 

wskazanej kwocie. Dodała, że wykonawcy przepada wadium. Pozostali oferenci nie byli 

związani umową, trzeba będzie ogłosić kolejny przetarg. 

- trwa budowa przedszkola w Skrzeszewie. 

- zakończono termomodernizację szkoły w Janówku Pierwszym. W bieżącym roku 

wykonawca rozpocznie rozbudowę szkoły. 

- w najbliższym tygodniu zostanie podpisana umowa na termomodernizację szkoły 

podstawowej nr 1w Wieliszewie i szkoły w Komornicy. 

- wykonane zostaną schody w szkole w Olszewnicy Starej. Szacowany koszt – 2 tys. zł. 

- prace związane z placami zabaw w Michałowie-Reginowie i Wieliszewie znajdują się  

na końcowym etapie. 

 Ad. 7. Opiniowanie projektów uchwał.  

 Członkowie Komisji opiniowali projekt uchwały w sprawie  likwidacji Filii 

Bibliotecznej w Łajskach Biblioteki Publicznej Gminy Wieliszew oraz zmiany statutu Ośrodka 

Kultury w Wieliszewie. 

 Dyrektor Ośrodka Kultury w Wieliszewie – p. Dariusz Skrzydlewski poinformował,  

że na sesji w lutym, na wniosek radnego Jana Sołtysa, podjęto decyzję o zdjęciu z porządku 

obrad punktu dotyczącego likwidacji biblioteki. Dodał, że upłynęło 7 miesięcy i w tym czasie 

nie pojawiły się żadne pomysły dotyczące dalszego funkcjonowania biblioteki. Przypomniał, 

że biblioteka faktycznie nie funkcjonuje już od września 2017 r. Książki zostaną przekazane 

szkole, nie ma potrzeby uzupełniania jej księgozbiorem, księgozbiorów innych bibliotek. 

 Radny Rafał Donarski stwierdził, że w bibliotece publicznej w Wieliszewie przydałby 

się  dodatkowy pracownik zatrudniony na 0,5 etatu. 

 Dyrektor Ośrodka Kultury w Wieliszewie – p. Dariusz Skrzydlewski wyjaśnił, że 

obecny pracownik biblioteki będzie zatrudniony w niej do czerwca przyszłego roku. Po tym 

okresie trzeba będzie znaleźć nowego pracownika. Dodał, że nie uważa, iż w bibliotece jest 

potrzebne dodatkowe 0,5 etatu.  

Stwierdził, że jego zdaniem, w Gminie powinna funkcjonować jedna publiczna biblioteka, 

czynna od 8.00 do 21.00, zatrudniająca 2 pracowników na pełny etat. 

 Przewodniczący Komisji poddał pod dyskusję powyższą kwestię.  

Stwierdził, że być może dobrym pomysłem byłoby stworzenie nowego, odrębnego budynku. 

Podczas trwania dyskusji poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Projekt uchwały zyskał jednogłośnie – 5 głosami za – opinię pozytywną. 

O godz. 1640 posiedzenie opuścił Dyrektor Ośrodka Kultury w Wieliszewie. 

 Zastępca Wójta Gminy – p. Magdalena Radzikowska stwierdziła, że likwidacja 

bibliotek w poszczególnych miejscowościach  spotka się ze sprzeciwem społecznym. 

 Przewodniczący Komisji stwierdził, że utworzenie centralnej biblioteki publicznej  

z jednoczesnym funkcjonowaniem bibliotek w poszczególnych miejscowościach nie byłoby 

racjonalne. 

 Radna Danuta Wrzesińska wyraziła obawę, że czytelnicy z Janówka, czy Góry nie będą 

jeździli po książki do Wieliszewa. 
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 Przewodniczący Komisji stwierdził, że temat jest niewątpliwie trudny. Należy 

przeanalizować, jak kształtuje się czytelnictwo w poszczególnych bibliotekach i zastanowić 

się, czy ich podtrzymywanie jest zasadne.  

 Radna Dorota Sarna wyraziła obawę, że pojawią się głosy niezadowolenia 

mieszkańców innych miejscowości, iż kolejna duża inwestycja powstanie w Wieliszewie. 

 Radna Danuta Wrzesińska stwierdziła, że być może powinny powstać dwie biblioteki 

publiczne – jedna w Wieliszewie – ze względu na największą liczbę mieszkańców oraz drugi 

punkt – w innej miejscowości. 

 Radny Rafał Donarski stwierdził, że zważywszy na obecne warunki lokalowe biblioteki 

w Wieliszewie, połączenie jej z pozostałymi bibliotekami - jest nierealne. Dodał, że decyzja  

o utworzeniu biblioteki powinna zbiec się z budową któregoś z planowanych obiektów, 

rozbudową już istniejącego, lub powstaniem nowego budynku.  

 Radna Danuta Wrzesińska stwierdziła, że popiera pomysł stworzenia centralnej 

biblioteki, jednak jednocześnie opowiada się za tym, aby nie likwidować wszystkich 

mniejszych bibliotek. 

 Zastępca Wójta Gminy – p. Magdalena Radzikowska zwróciła uwagę, że każdy kolejny 

obiekt będzie generował koszty. 

 Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie wniosek dotyczący przystąpienia do 

koncepcji  utworzenia jednej, centralnej biblioteki gminnej. 

 Powyższy wniosek przyjęto jednogłośnie – 5 głosami za. 

Ad. 8. Wypracowanie stanowiska w sprawie przystąpienie do konsultacji społecznych 

dotyczących udziału Gminy Wieliszew w Partnerstwie Publiczno-Prywatnym w zakresie 

inwestycji oświatowych. 

 Przewodniczący Komisji stwierdził, że chciałby zaproponować członkom Komisji, 

aby poparli inicjatywę przeprowadzenia konsultacji społecznych dotyczących przystąpienie 

Gminy Wieliszew do Partnerstwa Publiczno-Społecznego. 

 Zastępca Wójta Gminy – p. Magdalena Radzikowska poinformowała, że zasady 

przeprowadzania konsultacji społecznych reguluje uchwała Rady Gminy. Stwierdziła, że  

w poszczególnych miejscowościach można byłoby zorganizować spotkania z mieszkańcami, 

podczas których przedstawione zostałyby główne założenia, koszty PPP. Dodała, że jedno 

spotkanie dobrze byłoby przeprowadzić z osobami związanymi na co dzień z oświatą 

(nauczyciele, dyrektorzy, rodzice). Dodatkowo, utworzony zostałby profil internetowy, gdzie 

prezentowane byłyby wszystkie informacje. Przygotowana zostałaby również ankieta. 

Spotkania odbyłyby się w bieżącym roku. 

 Radna Danuta Wrzesińska stwierdziła, że spotkania powinny odbyć się we wszystkich 

miejscowościach, aby każdy mieszkaniec miał możliwość wyrażenia swojego zdania. 

 Przewodniczący Komisji stwierdził, że jego zdaniem, najwłaściwsze byłyby ośrodki 

szkolne. 

 Radna Dorota Sarna zgodziła się z przedmówcą, że najodpowiedniejszym miejscem 

 do przeprowadzenia konsultacji byłyby ośrodki szkolne. 

 Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie wniosek w sprawie przeprowadzenia 

konsultacji społecznych dotyczących udziału Gminy Wieliszew w Partnerstwie Publiczno-

Prywatnym w zakresie inwestycji oświatowych. 

 Wniosek zaopiniowano pozytywnie – jednogłośnie – 5 głosami za. 

 Ad. 8. Sprawy różne. 

Zastępca Wójta Gminy – p. Magdalena Radzikowska przypomniała, że na terenie 

Gminy działają świetlice środowiskowe. Poprosiła członków Komisji, aby porozmawiali  

z osobami prowadzącymi świetlice, aby poznać problemy dzieci, które prowadzący obserwują  

w codziennej pracy (upijanie się małoletnich, narkotyki) i spróbować im zaradzić. 

 Przewodniczący Komisji zwrócił uwagę na drastyczny wzrost spożycia alkoholu we 

wszystkich grupach zawodowych, rosnący problem nadużywania alkoholu oraz narkotyków 

przez małoletnich. 
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Podnoszono również kwestię  braku zdecydowanej reakcji ze strony Policji. 

Członkowie Komisji uznali, że temat należy poruszyć na debacie dotyczącej 

bezpieczeństwa. 

 Przewodniczący Komisji podsumował, że przeanalizuje zgłoszony problem, zwróci się 

do osób z kręgów zawodowych, z prośbą o kontakt z podmiotami prowadzącymi świetlice  

i zdiagnozowanie problemów. 

                       Ad. 9. O godz. 1720  Przewodniczący zakończył posiedzenie Komisji. 

 Na tym protokół zakończono i podpisano.   

 

  

 

Protokół sporządziła:     Przewodniczący    

Magdalena  Kucińska     Komisji Oświaty, Kultury i Sportu 

       Artur Miętek 

 


